
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 2. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 22.06.2020 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Mgr. Marek Výborný; Otakar Volejník; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Bc. 
František Dvořák, MBA; Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Ing. Lucie 
Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Jan Řehák; Mgr. Stanislav 
Mráz; Jiří Pošík; Ing. Zdenka Sedláčková; Mgr. Alena Stránská 

Omluveni: Tomáš Morávek 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Ing. Zdenka Sedláčková, Mgr. Alena Stránská 

Mgr. Alena Novotná, předsedkyně OV pro Konopáč, Vladislav Tomiška, předseda OV pro Chotěnice a 
Radlín, Roman Charvát, velitel MP 

 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ing. Ivana Jankovská (KT) 

2. Kontrola usnesení Ing. Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Josef Kozel (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZM Jan Řehák (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZM Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

6. Zpráva o činnost OV pro  Konopáč Mgr. Alena Novotná (OVK) 

7. Zpráva o činnosti OV pro Chotěnice a Radlín Vladislav Tomiška (OVCh) 

8. Zpráva o činnosti MP Heřmanův Městec Roman Charvát (MP) 

9.1. Odprodej části pozemku p.č. 2162/5 Josef Kozel (ST) 

9.2. Odprodej pozemku p.č. 856/39 Josef Kozel (ST) 

9.3. Odkup pozemku 2436 a 2437 Josef Kozel (ST) 

10. Obecně závazná vyhláška O místním poplatku za užívání veřejného prostranství JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

11. Obecně závazná vyhláška o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých 
veřejně přístupných místech 

JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

12. Hospodaření města 2019 - Závěrečný účet za rok 2019 Josef Kozel (ST) 

13. Hospodaření města k 31.3.2020 Josef Kozel (ST) 

14. Rozpočtové opatření ZM/2020/02 Josef Kozel (ST) 

15. Diskuse Ing. Ivana Jankovská (KT) 

16. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

K jednotlivým bodům programu: 



1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval počet přítomných zastupitelů a usnášeníschopnost zastupitelstva. 
Poděkoval za spolupráci při vyřešení kritické situace po bleskové povodni dne 14.6.2020, především povodňové 
komisi, pracovníkům technické skupiny města, dobrovolníkům a v první řadě hasičům pod vedením Ondřeje Dostála.  
Informoval o distribuci podkladových materiálů a zveřejnění podkladů pro nastávající jednání a pozvánky na toto 
jednání.  Upozornil, že veškeré příspěvky budou předneseny prostřednictvím mikrofonu u pultíku, hlasování pomocí 
hlasovacích lístků tak, aby bylo dodrženo mimořádné opatření ministerstva zdravotnictví. Omluvil nepřítomnost 
Tomáše Morávka, určil zapisovatelku zápisu a navrhl ke schválení ověřovatele zápisu. Po prvním hlasování informoval 
o zápisu z jednání zastupitelstva dne 15.4.2020, který byl ověřen a následně zveřejněn bez připomínek.  
Přednesl program jednání a požádal o hlasování. Pan Řehák požádal o doplnění programu jednání o revokaci usnesení 
Z/2019/070 ze dne 16.12.20219 - neschválení odprodeje pozemků p.č. 582/14 a st. 1879 Václavu Kutlvašrovi. Otakar 
Volejník požádal o vysvětlení důvodů. Pan Řehák připomněl, že městský architekt i odbor Správy majetku dali 
nesouhlasné stanovisko z důvodu umístění nádob na odpad, místní občané našli jiné vhodné místo pro jejich umístění. 
Mgr. Výborný doplnil, že bylo slíbeno hledat kompromisní řešení, což není v souladu s požadavkem Mgr. Kostelecké, 
která se zaštiťovala názorem všech obyvatel Ježkovky a přednesla jiné požadavky. Městský architekt na žádost 
starosty doplnil, že umístění kontejnerů je zástupný argument, problém je například i s prostorem pro případný zásah 
záchranných složek a další. Jan Řehák potvrdil, že trvá na zařazení do programu. Pan místostarosta města doplnil 
právní pohled, tedy, že chata stojí na pozemku cca 50 let, město nemůže nařídit její odstranění a nikdo zatím nechce 
nájemní vztah ukončit, pozemek si chce město ponechat pouze jako strategickou rezervu. Bylo přistoupeno k 
hlasování o návrhu Jana Řeháka o doplnění programu jednání: PRO: Ing. Dvořák, Bareš, Mgr. Stránská, Mgr. Bočková, 
Ing. Nepovímová, Ing. Jiroutek, Mgr. Mráz, Pošík, Řehák, Volejník, PROTI: Dostál, Kozel, JUDr. Plavec, ZDRŽEL: Ryčl, 
Dyčková, Mgr. Husáková, Ing. Pleskot, Ing. Ulrichová, Ing. Sedláčková, Mgr. Výborný. Doplnění programu nebylo 
schváleno, pan starosta vyzval k hlasování o původním návrhu programu.    
 
Usnesení č.: Z/2020/019 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská 

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu Ing. Zdenku Sedláčkovou a Mgr. Alenu Stránskou 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 
III. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 



Otakar Volejník pro Jan Řehák proti 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská zdržela se   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 1, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Byla předložena kontrola usnesení uložených zastupitelstvem města s termínem splnění od 16.3.2020 do 22.6.2020. 
Všechna usnesení byla splněna v termínu. Součástí plnění usnesení je i informace o splnění úkolu od Kontrolního 
výboru ZM ohledně přehodnocení Smlouvy na zajištění pověřence pro ochranu osobních údajů - GDPR. Dne 1.6.2020 
rada města schválila dodatek k původní smlouvě, kde se mění předmět smlouvy a snižuje se cena.  
 
Usnesení č.: Z/2020/020 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení za období od 16.3.2020 do 22.6.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
3. Zpráva o činnosti Rady města 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil zprávu o činnosti rady města za období od 9.4.2020 - 10.6.2020. Podrobněji se zabýval 
podnětem Mg. Zdenky Kostelecké, předloženém na jednání zastupitelstva města dne 15.4.2020.  Rada se průběžně 
zabývala finančními dopady nouzového stavu na hospodaření města, konstatoval, že bude zřejmě potřeba připravit 
další rozpočtové opatření. Usnesení, která přijala rada města, byla a jsou zveřejňována na úředních deskách, webu 
města i ve zpravodaji Leknín, plán zasedání na druhé pololetí bude schválen na jednání rady města dne 29.6.2020. 
 
Usnesení č.: Z/2020/021 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 9.4.2020 do 10.6.2020 

  



Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz zdržel se 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZM 

Předkládá: Jan Řehák - zastupitel 
 
Předseda Finančního výboru ZM Jan Řehák předložil zprávu o činnosti výboru za období od 16.3.2020 do dne 
22.6.2020. Mimo jiné se členové výboru zúčastnili na otevírání obálek investičních akcí. Finanční výbor měl k dispozici 
zprávu o přezkoumání hospodaření města, a přednesl doporučení výboru vypsat nové výběrové řízení na provedení 
přezkoumání pro rok 2021. Dále konstatoval, že výbor kvituje přehodnocení a úpravu smlouvy na zajištění pověřence 
GDPR.  
 
Usnesení č.: Z/2020/022 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti Finančního výboru ZM za období od posledního jednání zastupitelstva do 12.6.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZM 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Předseda Kontrolního výboru ZM Ing. Aleš Jiroutek přednesl zprávu o činnosti výboru za období březen, duben a 
květen 2020. Vzhledem k vyhlášenému nouzovému stavu byla činnost výboru omezená, zahájena byla kontrola akce 
"Rekonstrukce HALDY", zatím nebyla dokončena.  
 
Usnesení č.: Z/2020/023 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti Kontrolního výboru ZM za měsíce březen, duben a květen 2020.  

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
6. Zpráva o činnost OV pro  Konopáč 

Předkládá: Mgr. Alena Novotná - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč 
 
Předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Alena Novotná předložila zprávu o činnosti výboru za období od 
minulého jednání zastupitelstva města do 1.6.2020. Shrnula aktivity výboru - především návrhy občanů, připomněla 
úpravu hřiště, které bylo následně zaplaveno. Dále pak úpravu studánky a navrhla rozšíření počtu členů osadního 
výboru ze stávajících pěti na sedm, jmenovitě o Miloslavu Klimprovou a Miloše Černovského. 
 
Usnesení č.: Z/2020/024 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti Osadního výboru pro Konopáč za období od posledního zasedání zastupitelstva 
města do 1.6.2020 

II. 
 

s t a n o v u j e 
počet členů Osadního výboru pro Konopáč na sedm 

III. 
 

j m e n u j e 
v souladu s § 84 odst. 2 písm. l a § 120 odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, další 
členy  Osadního výboru pro Konopáč: Miloslava Klimprová, Miloš Černovský 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 



 
7. Zpráva o činnosti OV pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Vladislav Tomiška - předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Vladislav Tomiška předložil zprávu o činnosti výboru za období od 
minulého jednání ZM do dne 8.6.2020. Diskuse členů výboru probíhala v době nouzového stavu elektronicky, 
tématem bylo mimo jiné umístění a oprava čekáren na autobus, umístění skladového kontejneru, proběhla schůzka 
občanů s městským architektem a zástupci odboru Správy majetku města. Po předsedovi výboru si vzal s lovo starosta 
města, aby poděkoval členů SDH Chotěnice a SDH Konopáč za spolupráci při bleskové povodni. 
 
Usnesení č.: Z/2020/025 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za období od posledního zasedání 
zastupitelstva města do dne 8.6.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
8. Zpráva o činnosti MP Heřmanův Městec 

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel Městské policie Heřmanův Městec Roman Charvát předložil zprávu o činnosti policie za období od 1.3.2020 do 
dne 31.5.2020. Připomněl řešení přestupků, trestné činy předané Policii ČR i činnost policie v období nouzového 
stavu, především distribuci ochranných pomůcek. Po vystoupení velitele policie Jan Řehák požádal opakovaně o 
omluvu za napadení zastupitele ohledně znečištění služebního vozidla městské policie. Velitel odpověděl, že nebyl 
účastníkem řízení, nebyl seznámen s jeho výsledkem, a tudíž se nemá za co omlouvat. Rovněž na závěr tohoto bodu 
jednání pan starosta poděkoval strážníkům městské policie za součinnost v řešení povodňové situace. 
 
Usnesení č.: Z/2020/026 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Městské policie Heřmanův Městec za období od 1.3.2020 do 31.5.2020. 

  
  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 



Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník zdržel se Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/1. Odprodej části pozemku p.č. 2162/5 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Hubáčkových o odkoupení části pozemku parcelní číslo 2162/5 v 
k.ú. Heřmanův Městec v ulici Jonášova, který je vedený jako ostatní plocha, ostatní komunikace. V současné době je 
jim z požadované výměry část pronajata a část využívají jako vjezd. Cena při prodeji jednomu zájemci je dle platné 
Cenové mapy 281,- Kč /m2, smlouva zahrnuje povinnost žadatele uhradit vyhotovení geometrického plánu a správní 
poplatek za vklad do Katastru nemovitostí. Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 8 dne 
1.6.2020 a byl doporučen ke schválení.  
 
Usnesení č.: Z/2020/027 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 2162/5 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Evě a Josefu Hubáčkovým, za 
cenu 281,- Kč/m2. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s manželi Hubáčkovými 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.09.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

9/2. Odprodej pozemku p.č. 856/39 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil zastupitelstvu města k projednání žádost manželů Řezníčkových o odkup pozemku parcelní číslo 
856/39 v k.ú. Heřmanův Městec, který mají v současné době pronajatý jako zahradu. Pozemek se nachází v lokalitě 
Ježkovka, kde město vlastní většinu okolních pozemků. V minulosti se v této lokalitě pozemky neprodávaly. Materiál 
byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 7 dne 11.5.2020 a Rada města nedoporučila zastupitelům 



města předložený materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2020/028 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemku parcelní číslo 856/39 v k.ú. Heřmanův Městec manželům Alexandře a Petrovi Řezníčkovým 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování man. Řezníčkových o výsledku zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.07.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/3. Odkup pozemku 2436 a 2437 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání možnost odkupu pozemků parcelní číslo 2436 a 2437 v k.ú. Heřmanův Městec v 
lokalitě V Lukách, kde jsou na nich umístěny kontejnery na odpad. Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
požaduje za oba pozemky částku 55.200,- Kč. Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 8 
dne 1.6.2020 a Rada města Heřmanův Městec doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení. Jiří 
Pošík se dotázal, zda lze jednat o ceně, starosta odpověděl, že toto je výsledek jednání.  
 
Usnesení č.: Z/2020/029 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odkup pozemků parcelní číslo 2436 a 2437 v k.ú. Heřmanův Městec od Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2 za cenu 55. 200,- Kč 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 10.07.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
10. Obecně závazná vyhláška O místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta seznámil s tím, že Obecně závaznou vyhlášku č.3/2019 o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství, kterou schválilo zastupitelstvo města na svém zasedání dne 16.12.2019, napadlo Ministerstvo vnitra ČR 
jako nezákonnou z důvodů nesprávného stanovení výše poplatku za umístění zařízení sloužících pro poskytování 
služeb. Podle jeho mínění byla námitka důvodná, skutečně došlo k chybě při stanovení tohoto poplatku, a proto je 
navrženo schválení nové vyhlášky. V nové vyhlášce byly zohledněny i některé formální připomínky ministerstva vnitra 
k textu vyhlášky a vypuštěny poplatky za užívání veřejného prostranství v době Bartolomějské pouti, protože tam je 
úplata vybírána na základě soukromoprávních smluv, v rámci, kterých jsou poskytovány též další služby. Rada města 
doporučila materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2020/030 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

vydává 
Obecně závaznou vyhlášku č.1/2020 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 
 

 
11. Obecně závazná vyhláška o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých veřejně přístupných místech 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta informoval, že přípisem ze dne 22.05.2020 vyzvalo Ministerstvo vnitra ČR, odbor veřejné správy a 
dozoru, město Heřmanův Městec ke zjednání nápravy úpravou nebo vypuštěním článku 2 odstavec 3 Obecně závazné 
vyhlášky města č.5/2019 o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých veřejně přístupných místech z 
důvodu nezákonnosti. Konstatoval, že dle jeho názoru vyhlášku není nezákonná, domnívá se, že je plně v pravomoci 
města stanovit za jakých podmínek se požívání alkoholických nápojů zakazuje a stanovisko Ministerstva vnitra ČR je 
nesprávné, zbytečně formalistické a zasahuje do výlučné pravomoci města. Výzva MV ČR byla projednána na jednání 
Rady města Heřmanův Městec dne 01.06.2020 a usnesením č. R/2020/152 nebyla zastupitelstvu doporučena změna 



vyhlášky. Platnost obecně závazné vyhlášky může Ministerstvo vnitra ČR pozastavit a pokud nedojde k nápravě bude 
rozhodovat ústavní soud.   
 
Usnesení č.: Z/2020/031 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s o u h l a s í 
s výzvou Ministerstva vnitra ČR, odbor veřejné správy, dozoru a kontroly ze dne 22.05.2020 k zjednání nápravy 
ohledně Obecně závazné vyhlášky města Heřmanův Městec č.05/2019 o zákazu konzumace alkoholických nápojů 
na některých veřejně přístupných místech, protože vyhlášku nepovažuje za odporující zákonu 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník proti Jan Řehák proti 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská proti   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 4, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
12. Hospodaření města 2019 - Závěrečný účet za rok 2019 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh Závěrečného účtu Města Heřmanův Městec za rok 2019 dle § 17 zákona č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. Součástí materiálu byla Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 
města za rok 2019, Výkaz zisku a ztráty, Rozvaha, slovní příloha a výkaz FIN 2-12. Informoval, že návrh Závěrečného 
účtu města Heřmanův Městec byl zveřejněn na úřední desce od 3.6.2020 do 22.6.2020. Současně předložil plnění a 
čerpání rozpočtu vedlejšího hospodářství za rok 2019. Na účtech města bylo k 31.12.2019 cca 35 mil. Kč. Všechny 
materiály byly projednány na zasedání Rady města č. 8, dne 1.6.2020 a usnesením č. R/2020/160 je Rada města 
Heřmanův Městec doporučila zastupitelům města ke schválení. Všechny materiály k Závěrečnému účtu za rok 2019 
byly poskytnuty členům Finančního výboru. Finanční výbor materiál projednal, jak uvedl ve zprávě o své činnosti. Dále 
pan starosta předložil zastupitelům Závěrečný účet dobrovolného svazku obcí Heřmanoměstecko, včetně Zprávy o 
výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2019. 
 
Usnesení č.: Z/2020/032 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
celoroční hospodaření města a Závěrečný účet města Heřmanův Městec za rok 2019, včetně zprávy nezávislého 
auditora o výsledku přezkoumání hospodaření města Heřmanův Městec za rok 2019, a to bez výhrad 

II. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Závěrečný účet dobrovolného svazku obcí Heřmanoměstecko svazek obcí za rok 2019, včetně zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření za rok 2019 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 



Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz proti 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 1, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
13. Hospodaření města k 31.3.2020 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.3.2020 ve struktuře rozpočtu 
schváleného zastupitelstvem města. Konstatoval, že plnění příjmů činilo 33,4 % včetně dotace pro Domov pro seniory, 
celkové výdaje činily 18,6 % z celoročního rozpočtu. Celková bilance rozpočtu byla kladná, ve výši 5,2 mil. Kč. Vedlejší 
hospodářství bylo za stejné období v zisku 812 tis. Kč. Vyslovil pochvalu pro správce městských lesů Ing. Josefa 
Jedličku za zpeněžení vytěženého dřeva. Rada města Heřmanův Městec vzala předložený materiál na vědomí 
usneseními č. R/2020/158 a R/2020/159. Jan Řehák se dotázal na náklady za vánoční výzdobu v úvodu roku 2020, pan 
starosta sdělil, že je to fakturací  rozloženou do 2 let a je to v souladu se schváleným rozpočtem.   
 
Usnesení č.: Z/2020/033 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města včetně rozpočtu vedlejšího hospodářství k 31.3.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník zdržel se Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz zdržel se 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 15, Proti: 0, Zdrželi se: 5, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
14. Rozpočtové opatření ZM/2020/02 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na rozpočtové opatření, které se týká kapitoly 1.2 Nedaňové příjmy (příjem z daru 
Nadace Agrofert, zásahy hasičů u nehod, pojistné náhrady), kapitoly 1.3. Příjmy z prodeje majetku a kapitoly 1.4 
Přijaté dotace (DpS, SDH, Program regenerace MPZ a výkon sociální práce). Na straně výdajů je opatření navrhováno 
jako reakce na přidělené dotace, dále jsou řešeny některé přesuny mezi běžnými a kapitálovými výdaji, požadavky 
hasičů HM a navýšení neinvestičního příspěvku SZŠ na opravu podlah. Bilance opatření je + 1 005 tis. Kč, celková 
bilance rozpočtu po přijetí tohoto opatření činí - 69.330 tis. Kč (50.000 tis. Kč inv. úvěr, 19.330 tis. Kč zdroje minulých 



let). V příloze byl přiložen i rozpočet pro rok 2020 platný v případě přijetí tohoto opatření.  Materiál byl projednán na 
zasedání Rady města dne 1.6.2020 i na jednání finančního výboru, jak bylo uvedeno ve zprávě o činnosti výboru. V 
rámci diskuse k tomuto bodu Jan Řehák předložil návrh doplnit rozpočtové opatření o poskytnutí částky 100 tis Kč z 
nevyčerpaného přídělu do participativního rozpočtu na transparentní účet pro občany postižené povodní. Nejprve 
bylo hlasováno o návrhu Jana Řeháka. PRO: Bareš, Dostál, Dyčková, Ing. Pleskot, Mgr. Výborný, Volejník, Pošík, Ing. 
Nepovímová, Ing. Jiroutek, Mgr. Stránská, Bc. Dvořák, Ryčl, Mgr. Husáková, Ing. Ulrichová, Ing. Sedláčková, Kozel, 
Řehák, Mgr. Mráz, Mgr. Bočková, ZDRŽEL SE. JUDr. Plavec. Návrh byl schválen, následně hlasováno o původním 
návrhu usnesení doplněném o návrh Jana Řeháka. 
 
Usnesení č.: Z/2020/034 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření ZM/2020/02 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení s doplněním o 
poskytnutí částky 100 tis. Kč na transparentní účet na podporu občanů postižených povodní 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek nepřítomen 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz zdržel se 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
15. Diskuse 

Paní ředitelka Domova pro seniory, jehož zřizovatelem je hlavní město Praha, poděkovala vedení města, starostovi 
města a veliteli Sboru dobrovolných hasičů Heřmanův Městec i všem dobrovolníkům za poskytnutou pomoc při 
bleskové povodni a likvidaci jejích následků. Poprosila o dodržování zákazu vstupu do parku, kde hrozí nebezpečí pádu 
stromů, které budou muset být vykáceny, jsou desítky. Mgr. Stránská se dotázala na jednání ohledně zabezpečení 
provozu kotelen u bytovek, pan starosta odpověděl, že jednání probíhají ve spolupráci s p. Michálkem, město 
vysoutěžilo na příští období dodávku plynu za cenu výrazně nižší než v minulých letech, soutěžený objem zahrnoval i 
spotřebu zmiňovaných kotelen. Otakar Volejník se vrátil k obvinění jednoho zastupitele a upozornil, že nelze veřejně 
nikoho obviňovat bez důkazů. Požádal, aby se toto jednání neopakovalo a proběhla požadovaná omluva. Mgr. 
Výborný pozval přítomné na jediný koncert hudebního léta konaný dne 23.8.2020 v 17.00 hod., výtěžek bude věnován 
ve prospěch transparentního účtu zřízeného městem pro občany postižené povodní.  Pan Vyskočil, který bydlí v ulici U 
hřiště, požádal o vybrání náplavy z potoka a vznesl dotaz, zda bylo jednáno s Povodím Labe. Pan starosta odpověděl, 
že bylo jednáno o okamžité nápravě koryta se správci toků, t.j. se zástupci společností Lesy ČR s.p. a Povodí Labe s.p. V 
současné době se označují riziková místa, pan Vyskočil navrhl, aby město provedlo čištění ihned na své náklady a pak 
požadovalo proplacení od správce toků. Pan starosta vysvětlil, že město musí postupovat podle platného vodního 
zákona a jednat tak i se správci vodního toku. Připomněl, že podobnou bleskovou povodeň, která vznikla v řádu 
minut, nelze zvládnout nikdy a ocenil, že nedošlo ke ztrátám na životech. Pan Vyskočil zopakoval požadavek na 
nápravu stavu koryta. 
 
 
 



16. Závěr 

Pan starosta poděkoval za účast na jednání a v 18.05 hod. jednání ukončil. 
  
 

 
 
 
 
 
 
 

JUDr. Tomáš Plavec 
místostarosta 

Josef Kozel 
starosta 

 
 
 
 
 
 

Ing. Zdenka Sedláčková 
ověřovatel zápisu 

Mgr. Alena Stránská 
ověřovatel zápisu 

 
 


